
سرخط خبر
تجمع اعتراضی متقاضیان مسکن مهر

مقابل بانک مرکزی
یه اختلاس کم بشه 

مسکن مهر جمع میشه

در حالی که برخی متقاضیان مسکن مهر دیروز 
مقابل ساختمان مرکزی بانک مرکزی تجمع کرده 
و خواس��تار افزایش سقف تسهیلات مسکن مهر 
شدند، برخی دیگر از متقاضیان این افزایش سقف 
را قبول ندارند و خواستار تحویل هر چه سریع تر 
واحده��ا و رفع نواقص و کمبودها در کنار اصلاح 
قیمت ها هستند. در حالی که بالغ بر 200 نفر از 
متقاضیان مس��کن مهر پردیس مقابل ساختمان 
بانک مرک��زی تجمع کرده و خواس��تار افزایش 
سقف تسهیلات مسکن مهر از 30 میلیون به 40 
میلیون تومان شدند، برخی متقاضیان مسکن مهر 
در تم��اس با ف��ارس با اعتراض ب��ه این تجمع و 
نپذیرفتن این خواس��ته اعلام کردند: ما به هیچ 
روی زیر بار افزایش قیمت نمی رویم که بخواهیم 
درخواست افزایش سقف تسهیلات را هم داشته 
باش��یم و اعتراض ما متقاضیان به مجموع آورده 
نقدی است. بنا بر این گزارش، این اتفاق در حالی 
رخ داد که نزدیک به 3 ماه پیش و تنها چند روز 
پس از اعلام سهم آورده نقدی مردم برای تکمیل 
پروژه ها بیش از 500 نفر از متقاضیان مسکن مهر 
پردیس مقابل س��اختمان وزارت راه وشهرسازی 
تجمع کردند و بیانیه 4 مهر را خواندند؛ بیانیه ای 
که باعث عقب نش��ینی مدیران و معاونان وزارت 
راه وشهرس��ازی از موضع خود و کاهش 7 تا 14 
میلیونی آورده نقدی مردم شد. شنیده ها حاکی 
از آن است که متقاضیان درصدد برنامه ریزی برای 
تجم��ع مقابل دیوان عدال��ت اداری در هفته اول 
دی ماه برای کاهش 11 میلیونی هزینه خدمات 
زیربنایی و روبنایی از قیمت تمام ش��ده س��اخت 

واحدها هستند.
نتیجه مزخرف خواندن مسکن مهر ■

وزیر راه وشهرسازی از ابتدای ورودش به وزارت 
راه وشهرسازی تا توانس��ته به مسکن مهر تاخته 
 است. آخوندی مسکن مهر را مزخرف، عامل تورم 
40 درص��دی و ش��لخته خوان��ده و از همینجا 
می توانی��م عل��ت تاخیر در اتمام مس��کن مهر را 
متوجه ش��ویم، چراکه متولی اصلی اصلا چنین 
طرحی را قبول ندارد! برای اینکه بدانیم تیم جدید 
مدیریتی مسکن چقدر در ایجاد این بحران تاثیر 
داشته باید بدانیم با روی کار آمدن دولت یازدهم 
روند تزریق بودجه به مسکن تا حد بسیار زیادی 
کاهش یافت. افزایش تسهیلات مسکن مهر از 25 
میلیون به 30 میلیون توم��ان در اوایل مردادماه 
س��ال 92 به تصویب دولت رس��ید و ابلاغ شد و 
از آنجا که بانک مس��کن در دولت دهم گوش به 
فرمان وزارت راه وشهرسازی بود، بدون ابلاغ بانک 
مرکزی ش��روع به افزایش تسهیلات 30 میلیون  
تومانی مسکن مهر کرد. بنا بر این گزارش، با شروع 
به کار دولت یازدهم،  بانک مرکزی جلوی اقدامات 
بانک مس��کن را گرفت و با افزایش تسهیلات از 
25 میلیون تومان به 30 میلیون تومان مخالفت 
کرد تا اینکه با پیگیری ها و درخواست های مردم 
و وزارت راه وشهرس��ازی در دی م��اه 93، بان��ک 
مرکزی با افزایش تسهیلات به 30 میلیون تومان 
 ب��دون افزایش س��قف کلی تس��هیلات به مبلغ
50 هزار میلیارد تومان موافقت کرد. در اواخر سال 
93، بانک مس��کن اعلام کرد تنه��ا به 270 هزار 
واحد مسکونی مهر می تواند وام 30 میلیون تومانی 
پرداخت کند، به همین دلیل افزایش تسهیلات 
مس��کن مهر به صورت قطره چکانی آغاز شد و تا 
اردیبهشت 94 ادامه داشت. با بروز مشکلات برای 
پروژه های مسکن مهر در شهریور سال 94 وزارت 
راه وشهرس��ازی موفق شد موافقت بانک مرکزی 
را برای افزایش سقف کلی تسهیلات مسکن مهر 
به مبلغ 55 هزار و 500 میلیارد تومان اخذ کند 
تا بتواند تسهیلات تمام واحدهای مسکن مهر را 
افزایش دهد. حال باید گفت اگر بانک مرکزی در 
سال 92 با افزایش 5 میلیونی تسهیلات موافقت 
می کرد، قطعاً  پروژه های مسکن مهر در سال 93 
به اتمام می رسید و در حال حاضر این پروژه ها نه 
مشمول افزایش قیمت ناشی از تورم و نه مشمول 

افزایش دستمزدها نمی شد. 

۴۰ درصد وام ها به جای تولید
 صرف مطالبات بانک ها شد

در ط��رح رون��ق تولی��د عملاً پولی دس��ت 
تولیدکننده نرسیده و فقط سیستم بانکی توانسته 
بدهی خود را با تسهیلات جدید تولید تهاتر کند 
به طوری که 40 درصد از تس��هیلات جدید تولید 
ص��رف پرداخت مطالب��ات معوق بانک ها ش��د. 
ابوالفض��ل روغنی گلپایگانی، رئیس کمیس��یون 
صنای��ع اتاق بازرگان��ی گفت: براس��اس گزارش 
دریافتی بخشی از تسهیلات 12 هزار میلیاردی 
صرف تجدید وام های قبلی تولیدکنندگان شده و 

وام جدید به تولید کنندگان تعلق نگرفته است.

 علی اکبر مهرفرد، قائم مقام بازرگانی وزیر جهاد 
کش��اورزی گفت: برای جلوگیری از ضرر و زیان 
باغ��داران از افت قیمت پرتقال در بازار، عملیات 
خرید تضمینی این محصول در 3 سطح کیفی و 
با 3 ن��رخ درجه یک ۸75 تومان، درجه دو 720 

تومان و درجه سه 550 تومان آغاز شد.
 هیات 600 نفره ای از کشور روسیه وارد تهران 
شد تا در سیزدهمین اجلاس کمیسیون مشترک 
همکاری های جمهوری اسلامی ایران و فدراسیون 
روسیه در تهران شرکت کنند. در این هیأت 600 
نفره، مدیرانی از شرکت های نفتی و گازی روسیه 
شامل لوک اویل، گازپروم، روس نفت، تی ان کی، 
بی پ��ی و س��ورگوت نفته گس حض��ور دارند که 
در قالب برگزاری جلس��ات رسمی و غیررسمی 
مش��ترک، رایزنی های خود را با مدیران صنعت 

نفت و شرکت های نفتی ایرانی آغاز کردند.
 رئیس اداره توس��عه ابزارهای نوین مالی بورس 
کالا گفت: نخستین قرارداد اختیار معامله خرید 
س��که طلا )call option( روز چهارشنبه این 
هفته روی قرارداد تحویل سکه در سررسید دی 
ماه 95 با اهرم 10 درصدی راه اندازی می ش��ود. 
سبک اعمال در سررسید این قراردادها اروپایی و 

از هرگونه مالیات معاف خواهد بود.
 براساس آمارهای بانک مرکزی، دولت در هفت 
ماه ابتدای س��ال جاری، 51 هزار و 200 میلیارد 
تومان از محل مالیات ها درآمد کسب کرده است.

 اصغ��ر فخریه کاش��ان، قائ��م مقام وزی��ر راه و 
شهرس��ازی گف��ت: ق��رارداد خری��د ۸0 فروند 
هواپیمای بوئینگ براساس مجوز اوفک انجام شده 
و از نظر قانونی هیچ کس نمی تواند در آینده خللی 

به آن وارد کند.
 مع��اون وزی��ر راه و شهرس��ازی گف��ت: طی 
س��ال های ۸1 تا 92 قیمت ها 5/6 و دلار 5 برابر 
ش��د و رک��ود 6/۸درصدی را تجرب��ه کردیم. در 
همین مدت قیمت زمین 14 برابر و س��اختمان 

نیز 11/6 برابر شد.
 ولی الله سیف، رئیس کل بانک مرکزی می گوید 
از ابتدای س��ال جاری تا پایان مهرماه حدود 64 
میلیون قطع��ه چک به ارزش بیش از 3 میلیون 
میلیارد ریال در سامانه چکاوک تبادل شده است.

 

مدیر مستعفی راه آهن:
نگذاشتم آخوندی استعفا دهد

»در سانحه اخیر، وزیر راه وشهرسازی قبل 
از من متن استعفای خود را تهیه کرد اما مانع 
تقدیم آن ش��دیم«. محسن پورس��یدآقایی، 
مدیرعامل مستعفی راه آهن با بیان این مطلب 
در مراسم تودیع خود همچنین از مردم بابت 
عدم تحقق برقی شدن راه آهن تهران � مشهد 
عذر خواهی کرد. به گزارش فارس، وی با اشاره 
به اینکه راه آهن باید مسؤولیت خطای خود را 
در ای��ن حادثه بپذیرد، تصریح کرد: من بدون 
هیچ فشاری اس��تعفا دادم و فرمول استعفای 
من شفاف بود زیرا اگر استعفا نمی دادم قطعا 
راه آهن، دس��تاویز هجمه برای منافع سیاسی 
طیف مقابل می ش��د. پورسیدآقایی ادامه داد: 
افزایش س��رعت قطارها و کاهش فاصله اعزام 
قطارها به ۸ دقیقه و رس��اندن سرعت قطارها 
ب��ه 140 کیلومتر در س��اعت و کاهش زمان 
سیر به کمتر از 10 ساعت موجب می شود که 
عوامل اجرایی تلاش بیشتری داشته باشند و 
طبیعی است هر خطا در این سیستم نسبت به 
سیستم سنتی موجب بروز حوادث شدیدتری 
می ش��ود. وی ادامه داد: قطعاً اگر سرعت سیر 
در راه آه��ن تهران � مش��هد ارتقا نمی یافت و 
س��رعت مجاز 140 کیلومتر بر س��اعت نبود، 
چه بسا اگر خطای انسانی هم رخ می داد شدت 
حادثه کمتر بود اما ما ریسک افزایش سرعت 
را به جان خریدیم؛ بخش��ی از دلیل ش��دت 
وقوع س��انحه ریلی اخیر سرعت مجاز قطارها 
و فاصله زمانی کوتاه تر است. وی اضافه کرد:  به 
هر حال مدیران، مسؤول عملکرد زیرمجموعه 
خود هس��تند و نباید فقط موفقیت ها به پای 
مدیران نوش��ته ش��ود، مدیران ه��م در برابر 
اشتباه باید خطای خود را بپذیرند. همچنین 
در این مراس��م وزیر راه و شهرس��ازی با بیان 
اینکه به خاطر کاستی در حادثه برخورد قطار 
در سمنان عذرخواهی کردم، گفت:  مسؤولان 
بای��د در برابر مردم متواضع باش��ند و در برابر 
قصورهای خودشان از مردم پوزش بخواهند. 
عباس��علی آخوندی اظهار داشت: در 2 هفته 
گذش��ته روزگار س��ختی را داش��تیم، چه در 
س��طح ملی و چه در سطح استان آذربایجان. 
وی یادآور شد: اتفاق برخورد قطارها غمبار بود 
و مدیرعامل سابق مسؤولیت پذیرفتند و بابت 
آن از وی سپاس��گزارم.  آخوندی تاکید کرد: 
نباید ضعف ها باعث شود یک سازمان بزرگ را 
از کار بیندازیم و باید با هوشیاری کامل بتوانیم 
ضمن رسیدگی به حقوق مردم،  از وارد شدن 

خلل به مجموعه جلوگیری کنیم.

خانه

3اقتصاد

گروه اقتصادی: با گذشت 20 روز از فاجعه برخورد 
2 قطار مس��افری در سمنان، دولتی ها سعی دارند 
نقش پررنگ سیستم کنترل هوشمند ریلی را نادیده 
بگیرند و اذهان عمومی را از شرکت ارائه دهنده این 
خدمات منحرف کنند. به گ��زارش »وطن امروز«، 
شرکت مهندس��ی مهاران که مجری طرح کنترل 
هوشمند راه آهن است، بدون برگزاری مناقصه موفق 
شد این طرح کلان در حوزه فناوری ریلی را بر عهده 
بگیرد. مس��ؤولان این شرکت مهندسی وابستگی 
سیاسی به جریان اصلاح طلب دارند و استفاده آنها از 
رانت سیاسی برای برعهده گرفتن اجرای این طرح 
اصلا تعجبی ندارد.  در تمام گزارش های رس��می 
دولت درباره علل وقوع این حادثه، خطای انس��انی 
علت اصلی حادثه معرفی شده و به طرز مشکوکی 
از موض��وع خطاهای مک��رر و کلافه کننده کنترل 
هوشمند راه آهن که باعث می شده لکوموتیورانان آن 
را از حالت هوشمند خارج کرده و به کنترل دستی 
بپردازند چشمپوش��ی شده است.  اینگونه حمایت 
معنوی از شرکت مهاران این شائبه را ایجاد می کند 
که مسؤولان دولتی در تهیه گزارش های خود غیر 
از ملاحظات فنی ملاحظات سیاسی را هم مدنظر 
ق��رار داده و قصد انحراف افکار عمومی از حقیقت 
را دارند. جالب اینکه ش��رکت مهاران در نخستین 
و تنها ترین اطلاعیه خود در مقام یک مدعی ظاهر 
شده و گزارش رسمی راه آهن مبنی بر وجود 4000 
خطای سیس��تم کنترل هوش��مند را 200 خطا 
معرفی کرده که تمام آن هشدار بوده است! شرکت 
مهاران خود به منتقدان تاخته و تلویحا گفته نه تنها 
پول هنگفتی نگرفته بلکه برای اجرای این طرح با 

مشکلات فراوان لطف هم کرده است!
این ش��رکت همچنین اعلام کرده تنها شرکت 
ایران و خاورمیانه است که در زمینه کنترل هوشمند 
ریلی مشغول به کار است و به همین علت وزارت راه 
چاره ای جز همکاری با این شرکت نداشته است. اگر 
این ادعای مهاران را قبول کنیم باید بگوییم حتی با 
وجود کاستی ها و خطاهای فراوان شرکت مهاران، 
وزارت راه وشهرس��ازی اص��لا نمی توانس��ته با این 
شرکت برخورد کند، چون شرکت جایگزینی وجود 
نداشته اس��ت. از طرفی عملکرد کنترل هوشمند 
راه آهن نش��ان می ده��د درصد خطا و اش��کالات 
سیستمی این شرکت بس��یار زیاد و کلافه کننده 
بوده اس��ت. مسؤولان برای انحراف افکار عمومی از 
این موضوع ادعا می کنند تمام خطاها فقط هشدار 
بوده و کنترل الکترونیکی راه آهن بدرستی اشکالات 
راه آه��ن را تش��خیص م��ی داده و قطاره��ا را نگه 
می داشته است، در حالی که این ادعا کذب محض 
است، چرا که به گواهی گزارش های رسمی سرما و 
گرما موجب می شده این سیستم خطاهای بسیاری 
بدهد تا جایی که سوزنبانان به لکوموتیورانان دستور 
می دادند این سیستم را از حالت کنترل هوشمند 
خارج کنند و قطار را به صورت دس��تی به مقصد 
برسانند. در حادثه هفت خوان نیز همین خطاهای 
کلافه کننده موجب شد س��وزنبان باتجربه ای که 
گویا این خطاها ب��ه دفعات برایش رخ داده بود، به 
لکوموتیوران قطار دوم کتبا دستور دهد که کنترل 
هوش��مند را از کار بیندازد.  یکی از مسافران قطار 

تهران- شاهرود که چند ساعت قبل از این حادثه 
از همان مسیر برخورد عبور کرده به »وطن امروز« 
گف��ت: قطاری ک��ه در آن بودیم بارها می ایس��تاد 
و وقتی از مس��ؤول قطار علت آن را جویا ش��دیم 
اعلام کرد وقتی سیس��تم کنترل هوش��مند قطار 
یخ می زند باید آن را گرم کنیم تا خطای اش��تباه 
ندهد. ما مسفران شاهد بودیم که کارکنان قطار در 
سرمای سمنان برای گرم کردن سیستم به بیرون 
قطار می روند تا سیستم هوشمند را گرم کنند که 
به قطار اجازه عبور دهد. این سیستم هم مسافران را 

کلافه کرده بود و هم مسؤولان قطار را.
انحراف اذهان ■

در چنی��ن ش��رایطی دولت به عن��وان حامی 
صددرصدی این شرکت و سیستم هوشمند، اصلا 
زی��ر بار خطاهای آن نمی رود و به گونه ای حمایت 
می کند که انگار خود منافعی در آن دارد.  س��عید 
محمدزاده، مدیرعامل جدید راه آهن در پاس��خ به 
پرسشی مبنی بر اینکه سیستم کنترل اتوماتیک 
قطار موس��وم به ATC  چه تع��داد اعلام خطای 
واقعی و غیرواقعی داشته است، اظهار کرد:  براساس 
اطلاعاتی که دریافت کرده ایم از زمان روشن شدن 
سیستم ATC )اسفند 93( تا امروز ضریب سلامت 
این سیستم 99/۸ درصد بوده که مستندات آن در 
داخل سیستم و همچنین مستندات دفتری ادارات 
در مناطق مختلف موجود اس��ت. وی تصریح کرد: 
براساس آمار این سیستم در ۸ ماه ابتدایی امسال از 
مجموع یک میلیون و 150 هزار بار عملیات انجام 
شده،  4000 بار هش��دار داده که نشان از سلامت 

آن است!
  وزیر از سیستم هوشمند دفاع می کند ■

حمید بنایی، عضو کمیس��یون عمران مجلس 
درباره علت وقوع این حادثه به »وطن امروز« گفت: 
این کمیسیون حساسیت بالایی نسبت به موضوع 
دارد و تمام زوایای علت وقوع چنین رخدادی را با 
کار کارشناسی گزارش کرده و به این نتیجه رسیده 

که هم نقص فنی و هم خطای انسانی در بروز چنین 
حادثه ای محرز اس��ت. وی افزود: موضوعی نیست 
که بتوان به آسانی از کنار آن گذشت، با این وجود 
از وزیر راه وشهرسازی دعوت کرده ایم به کمیسیون 
عمران مجلس بیاید و درباره سهل انگاری ها نسبت 
به تجهیزات راه آهن و مدیریت آن پاس��خگو شود. 
وی البته منکر هرگونه نقص فنی ش��ده و خطاها 
و ایرادات را که بارها از س��وی سیستم دیده شده، 

هشدار تلقی کرده که نقص فنی نیست.
بنایی در پاسخ به این سوال که گزارش کمیسیون 
عمران از علل وقوع این حادثه چه موقع در مجلس 
قرائت می شود، گفت: در هر صورت همه بررسی ها 
صورت گرفته و قرار است گزارش کمیسیون هفته 
آینده در صحن علنی مجلس قرائت می ش��ود. وی 
افزود: این موضوع را نیز در مجلس مطرح کردیم که  
چرا شرکتی که استاندارد تجهیزات آن مورد تردید 
اس��ت باید مجری طرح های عظیمی چون کنترل 
هوشمند شود و به آن طرح ها حدود 140 میلیارد 
تومان اختصاص داده شود.  پشنگ، عضو کمیسیون 
عمران مجلس نیز به »وطن امروز« گفت: کمیسیون 
عمران جلسه ای درباره این حادثه برپا کرد و قطعا 
همه زوایای این فاجعه مو به مو مورد بررس��ی قرار 
گرفت.  ناوگان حمل و نقل ریلی ما به روز نیس��ت 

و اعتراف می کنیم که منابع نیز برای آن کم است.
وی افزود: اس��تعفای مدیرعام��ل راه آهن اقدام 
خوبی بود اما قطعا کفایت نمی کند و باید با مقصران 

اصلی این مساله برخورد شود.
به رئیس جمهور تذکر داده بودیم ■

سیدمهدی هاش��می، رئیس سابق کمیسیون 
عمران مجلس درباره ابعاد گسترده فاجعه برخورد 
2 قطار در س��منان گفت: متاسفم از اینکه بگویم 
خطای مدیریت و بی کفایتی مسؤولان در این حادثه 
نقش مستقیم داشته و خطای چند کارمند راه آهن 
و سوزنبان نمی توانسته به تنهایی چنین فاجعه ای را 
رقم بزند. وی در گفت وگو با »وطن امروز« با اش��اره 

به اینکه حادثه برخورد قطارها قابل پیش بینی بود، 
گفت: باعث تاسف است که مسؤولان به جای اینکه 
به اشتباهات خود اعتراف کنند قصد قربانی کردن 
چند کارمند راه آهن را دارند. طبق اسنادی که قابل 
کتمان نیست کمیس��یون عمران مجلس در دوره 
گذش��ته به صورت کتبی وق��وع چنین حوادثی را 
به ش��خص رئیس جمهور و وزیر راه وشهرس��ازی 
هشدار داده بود.  وی افزود: در وزارت راه وشهرسازی 
انتصاب��ات بس��یاری وجود دارد ک��ه مدیریت آنها 
می تواند در ح��وزه حمل ونقل خطرات بس��یاری 
بیافریند. وقتی یک پیمانکار مدیر ارشد وزارت راه و 
راه آهن می شود باید چنین حوادثی را هم پیش بینی 
 کنیم. اگ��ر آن کارمند و س��وزنبان در این حادثه 
ی��ک درصد مقص��ر باش��د، انتصاب��ات و مدیران 
ناکارآمد 99 درصد تقصیر دارند اما متاس��فانه در 
گزارش های این حوادث اصلا به این موضوع اشاره 
نمی شود. هاشمی با اشاره به اینکه سیستم کنترل 
هوشمند قطار ATC بارها و بارها دچار خطا شده، 
گفت: وقتی سیس��تمی کنترل راه آهن را بر عهده 
دارد ک��ه یک نفر براحتی می توان��د آن را از حالت 
کنت��رل اتوماتیک خارج کند و به صورت دس��تی 
به راه ادامه دهد و کل سیس��تم هوشمند را از کار 
 ATC بیندازد، قطعا مشکل دارد. موضوع خطای
در نوروز امسال نیز خطای بسیاری داشت. شرکت 
مذکور یک ش��رکتی بوده که از استاندارد خاصی 
برخوردار نب��وده و نظارت خاص��ی روی آن نبوده 
اس��ت و ب��ا زدوبند خاصی در راه آه��ن قرار گرفته 
اس��ت و قطعا عملکرد آن نشان می دهد مدیریت 
و تجهیزاتش صلاحیت کار در راه آهن را نداش��ته 
اما معلوم نیس��ت چه اصرار خاصی ب��رای ماندن 
این سیس��تم پرخطاس��ت. وی در پایان گفت: آیا 
اس��تعفای مدیر راه آهن برای فرار از پاس��خگویی 
 اقدام مناس��بی بوده اس��ت. قطعا م��رگ بیش از
40 نف��ر در ای��ن فاجعه نمی تواند با یک اس��تعفا 

بخشیده شود.

گزارش »وطن امروز« از لاپوشانی خطای سامانه ATC  راه آهن و تلاش دولتی ها برای پنهان کردن قصور شرکت مجری

ماستمالی هوشمند!
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صنعت

معاون اول رئیس جمهور:

قرارگاه خاتم الانبیا 55 طرح مهم در دست اجرا دارد
بنیاد برکت در محروم ترین استان کشور سرمایه گذاری کرد

اشتغالزایی بنیاد برکت برای 4 هزار نفر در ایلام 
س��ازندگی  ق��رارگاه  مجموع��ه 
خاتم الانبی��ا)ص( نقط��ه اتکایی 
برای توس��عه و س��ازندگی کش��ور اس��ت و حجم 
گسترده اقدامات قرارگاه، انسان را به وجد می آورد. 
به گزارش تس��نیم، اسحاق جهانگیری، معاون اول 

همای��ش  در  رئیس جمه��ور 
فرمانده��ان و مدیران قرارگاه 
س��ازندگی خاتم الانبی��ا)ص( 
اظهار داش��ت: در ش��رایطی 
که منطقه با توطئه بیگانگان 
درگیر جنگ و خونریزی است 

اما تدبیر رهبری و تلاش نیروهای نظامی و امنیتی، 
س��بب شده ایران اس��لامی در آرامش کامل باشد. 
وی ادامه داد: قرارگاه س��ازندگی خاتم الانبیا)ص(، 
یکی از پیمانکاران قدرتمند ایرانی اس��ت که طلب 
زی��ادی از دول��ت دارد ضمن اینکه دول��ت دارای 
مشکلات دیگری نیز هست که از آن جمله می توان 
به بدهکاری به بانک ها، مردم و دیگر ش��رکت های 
پیمانکاری اش��اره کرد. وی افزود: با نس��خه ای که 
رهبری ب��رای اقتصاد ای��ران ارائ��ه کرده اند یعنی 
سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی، می توان بر این 
مشکلات فائق آمد. وی خاطرنشان کرد: قرارگاه در 
بدترین ش��رایط اقتصادی، فازهای 15 و 16 پارس 
جنوبی را به بهره برداری رساند و پروژه های مهمی 
همچون مهار روان آب ها و خط آهن را در دست اجرا 
دارد. وی به 55 طرح مهم در دس��ت اقدام توس��ط 
قرارگاه س��ازندگی خاتم الانبیا)ص( اش��اره کرد و 
گفت: هر یک از این پروژه ها نقش کلیدی در توسعه 
و پیشرفت ایران اسلامی دارند و قرارگاه نیز مصمم 
است تا پایان دولت یازدهم، این طرح ها را به پایان 
برس��اند. معاون اول رئیس جمهور خاطرنشان کرد: 

در گذشته، با استفاده از وضعیت انرژی و بنزین در 
ای��ران، تحریم این فرآورده در دس��تور کار آنها قرار 
گرفت، پروژه ستاره خلیج فارس از جمله طرح هایی 
اس��ت که قرارگاه س��اخت آن را انجام می دهد و با 
تکمیل پ��روژه، کش��ورمان از واردات بنزین بی نیاز 
می ش��ود. وی اف��زود: نیروی 
انس��انی متخص��ص و متعهد 
س��اماندهی  قرارگاه  توس��ط 
و ب��ه کارگی��ری  ش��ده اند و 
ع��لاوه  بر این هی��چ پیمانکار 
داخل��ی حجم ماش��ین آلات 
تخصصی این ق��رارگاه را ندارد. جهانگیری با تاکید 
بر استفاده از ظرفیت علمی و توانمندی متخصصان 
ایرانی گفت: هیچ قرارداد خارجی نباید امضا ش��ود 
مگر اینکه پیوست انتقال فناوری در کنار آن مورد 
توجه قرار گیرد؛ درباره قرارداد ساخت کشتی های 
جدید، این قضیه مربوط به سال 200۸ است؛ در آن 
زمان بیش از 25 درصد مبلغ قرارداد به کره جنوبی 
پرداخت شده ولی تحریم ها مانع از پرداخت مابقی 
پول شده بود. وی تصریح کرد: طرف کره ای ساخت 
کشتی ها را شروع کرده بود ولی چون مابقی هزینه ها 
را دریاف��ت نکرده بود علیه ایران در مجامع جهانی 
اقامه دعوا کرد به همین دلیل پس از برجام و زمینه 
انتقال پول، توانستیم با کاهش 25 درصدی مبلغ، به 
توافق برس��یم. جهانگیری یادآور شد: صدرا یکی از 
مهم ترین شرکت های ایرانی بود که دچار وضعیت 
سختی ش��د، این یک دغدغه برای همه مسؤولان 
شده بود به همین دلیل از سردار عبداللهی خواستیم 
صدرا را به مجموعه ق��رارگاه بازگرداند و دولت نیز 
حمایت های لازم را خواهد داشت و امروز شاهد این 

مساله هستیم.

در نتیجه  مشارکت بنیاد برکت 
با تولیدکنن��دگان و کارآفرینان 
تاکن��ون 4 هزار فرصت ش��غلی در اس��تان ایلام 
ایجاد شده اس��ت. به گزارش بنیاد برکت وابسته 
به ستاد اجرایی فرمان امام خمینی)ره( محمدرضا 

مرواری��د، اس��تاندار ایلام با 
اش��اره به اج��رای طرح های 
توانمندسازی اقتصادی بنیاد 
برکت وابسته به ستاد اجرایی 
فرمان حضرت ام��ام)ره( در 
این اس��تان گفت: در نتیجه  

مشارکت بنیاد برکت با تولیدکنندگان و کارآفرینان 
تاکنون 4 هزار فرصت شغلی در استان ایلام ایجاد 
شده است. مروارید که به مناسبت نهمین سالگرد 
تأسیس بنیاد برکت صحبت می کرد، اظهار داشت: 
کمک به پوشش دیجیتالی برنامه های تلویزیونی 
استان، ساخت مسکن ویژه مددجویان بهزیستی، 
راه اندازی واحدهای تولیدی و کمک به کشاورزان و 
صنایع از دیگر اقدامات بنیاد برکت در استان ایلام 
بوده است. وی افزود: بنیاد برکت در سال های اخیر 
در حوزه های مختلف بهداشتی، آموزشی و کمک به 
محرومان، فعالیت ها و اقدامات بسیار مناسبی انجام 
داده که از جمله می توان به ساخت ده ها مدرسه و 
کتابخانه در سطح استان اشاره کرد. وی به امضای 
چندین تفاهمنامه  همکاری بین استانداری ایلام و 
بنیاد برکت جهت س��اخت 10 کتابخانه و تجهیز 
مدارس شهرستان های محروم استان اشاره کرد و 
اف��زود: در واقع بای��د از تلاش های این بنیاد برای 
تجهیز و به روزرسانی امکانات آموزشی و بهداشتی 
استان تقدیر کنم که بدون هیچ منتی این کارها 
در حال انجام است. وی تأکید کرد: اقدامات بنیاد 

برکت در محرومیت زدایی بویژه در توانمندسازی 
اقتصادی، انجام امور زیربنایی، س��اخت مدارس و 
مراکز فرهنگی- مذهبی بس��یار چش��مگیر بوده 
و اعتب��ار قابل توجهی نیز در این زمینه اختصاص 
داده ش��ده است که به عنوان نماینده عالی دولت 
در ایلام بای��د از این زحمات 
و تلاش ه��ای جه��ادی که 
برای مردم و استان ملموس 
ب��وده اس��ت، سپاس��گزاری 
کنم. اس��تاندار ایلام ساخت 
مساجد در روستاها و کمک 
قابل توجه و مناسب بنیاد برکت در جریان مراسم 
بزرگ اربعین حسینی امسال را مورد اشاره قرار داد 
و بیان داشت: بنیاد برکت با مشارکت استانداری، 
ساخت و تجهیز پارکینگ مرز مهران و تأسیسات 
جانبی را در اسرع وقت برای حل مشکلات زائران 
اربعین به انجام رس��انده اس��ت. وی با بیان اینکه 
بنیاد برکت وابسته به ستاد اجرایی فرمان حضرت 
امام)ره( چندین طرح توانمندسازی اقتصادی و 4 
هزار ش��غل از طریق مشارکت با تولیدکنندگان و 
کارآفرینان در استان ایجاد کرده است، تصریح کرد: 
کمک به پوشش دیجیتالی برنامه های تلویزیونی 
استان، ساخت مسکن ویژه  مددجویان بهزیستی، 
راه اندازی واحدهای تولیدی و کمک به کشاورزان 
و صنایع از جمله این اقدامات بوده است. استاندار 
ای��لام در پایان با تقدیر دوباره از س��رعت عمل و 
پیگیری عالی بنیاد برکت در ساخت و بهره برداری 
طرح ها و پروژه های عمرانی و آموزشی در استان، 
خواستار توجه بیشتر این بنیاد به مناطق محروم 
جهت توس��عه، آبادانی و سربلندی استان و ایران 

اسلامی شد.

بنیادقرارگاه

قطار

هر
س:   م

عك
 


